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KASPARO CANNABIS  

Very young farm with big plans in hemp growing and processing.  

 

Identifikačné údaje: 

Názov: Kasparas Vaitiekūnas 

Lokalita: Stoniškių, okres Pagėgių, Litva  

Veľkosť farmy: 25 ha, 10 % vlastnej pôdy 

Rok založenia: 2019 

Hlavné činnosti: obilniny, vláknité konope, repa 

Web / Facebook / Twitter: https://www.facebook.com/kasparokanapes/  

 

Kasparasova farma bola vybudovaná nedávno od nuly, jeho rodičia sa nikdy nevenovali 

poľnohospodárstvu. Len babička mala asi 2 hektáre pôdy. Od svojich 12 rokov začal v lete pomáhať 

farmárom a táto činnosť ho bavila. A odvtedy vždy sníval o vytvorení vlastnej farmy. Ešte počas školskej 

dochádzky choval na babičkinom pozemku niekoľko oviec a realizoval všetky procesy - inštalácia stodoly, 

starostlivosť o ovce. Po skončení školy absolvoval povinnú vojenskú službu a uvedomil si, že chce vytvoriť 

svoju farmu. Za týmto účelom nastúpil na Agronomickú fakultu Poľnohospodárskej akadémie WMU. 

Študuje už v poslednom ročníku a má jasnú predstavu o svojej farme. 

Farmu založil v obci Stonište. Farmár má prenajatých 25 hektárov pôdy, na ktorej pestuje plodiny. Pestujú 

sa obilniny, vláknité konope a repa. Hlavnými cieľmi hospodárenia je venovať sa obľúbeným činnostiam 

a vytvoriť farmu, ktorá by bola zdrojom príjmov. 

Aj keď trvanie poľnohospodárskej činnosti nie je dlhé, farmár si zaobstaral všetky potrebné 

poľnohospodárske stroje: traktor, náradie na obrábanie pôdy, kombajn, postrekovač, drvič konope.  

V celej Litve väčšina poľnohospodárskych podnikov predáva poľnohospodárske výrobky ako suroviny. 

Malá časť sa zaoberá spracovaním poľnohospodárskych produktov a ponúka na trhu produkty s vyššou 

pridanou hodnotou. Je to spôsobené mnohými rôznymi dôvodmi: nedostatkom času, nedostatkom 

vedomostí, nie je ťažké predávať obilie alebo iné poľnohospodárske produkty ako suroviny. V 

poľnohospodárskych podnikoch s obmedzenou pracovnou silou atď. je prijatie a realizácia takéhoto 

rozhodnutia pomerne riskantná. Preto sa rozhodnutia o spracovaní produktov prijímajú s minimálnym 

rizikom - obmedzujú sa na suroviny vypestované na farme. Kasparas nespracúva všetky plodiny 

vypestované na farme, ale len konope. 

Keďže výrobky z konope sa vyrábali dva roky, farma zatiaľ nepatrí do žiadneho družstva alebo združenia. 

Táto možnosť sa však v budúcnosti nevylučuje. 

V budúcnosti sa plánuje rozšírenie farmy. Snom je továreň na spracovanie konope, v ktorej by sa vyrábali 

rôzne potravinárske a lekárske výrobky z vláknitého konope, ako napríklad CBD olej, olej zo semien, 

konopná múka, tyčinky, rôzne čaje a iné. 

Farma je novozaložená a zatiaľ nemá vytvorené žiadne partnerstvá. Vzťahy sa ešte len budujú. Ďalšia vec 

je, že konope pestujú poľnohospodári len zriedkavo, a ak ho pestujú, môžu mať rôzne motívy na jeho 

výrobu - kvôli vláknu alebo semenám. Kaspar však súhlasí s tým, že spolupráca s inými poľnohospodármi 

je nevyhnutná. V súčasnosti pripravuje projekt o technológii pestovania konope, vykonáva pokusy a 

konzultuje s výskumníkmi z Poľnohospodárskej akadémie. 

Kontrolovať všetky činnosti na farme je pre jedného človeka náročná úloha, preto sa úroda predáva rôznymi 

spôsobmi, malá časť sa predáva priamo, ale väčšina produkcie sa predáva cez sprostredkovateľov. 

https://www.facebook.com/kasparokanapes/
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